

243 (VII). Petition from Mr. Ernest Eyoum concerning the Camerouns under French administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its seventh session the petition from Mr. Ernest Eyoum (T/Pet.5/48), in consultation with France as the Administering Authority concerned, which designated Mr. H. Laurentie as special representative,

Having taken note of the statement of the special representative of the Administering Authority concerned to the effect that if the petitioner disagreed with the fine (*amende transactionnelle*) of 300,000 francs the case would be brought to the competent regular courts, and that the petitioner was not barred from carrying on his occupation as forwarding agent,

The Trusteeship Council

Decides that under the circumstances no action by the Council is called for on this petition;

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Nineteenth meeting,
29 June 1950.*

244 (VII). Petition from Mr. Weto Klu and others, for the people of Awudome concerning Togoland under British administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its seventh session the petition from Mr. Weto Klu and others for the people of Awudome (T/Pet.6/97), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Mr. D. A. Sutherland as special representative,

Having taken note of the observations of the Administering Authority concerned (T/687) as well as the statement of the special representative that the case had been dealt with by a competent court, that the time-limit for appeals had long since expired, and that the matter was therefore *res judicata* and the case could not be reopened,

The Trusteeship Council

Draws the attention of the petitioners to the statement of the special representative;

Decides that under the circumstances no action by the Council is called for on this petition;

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Twenty-third meeting,
10 July 1950.*

245 (VII). Petition from Mr. Anthonio K. Agbale concerning Togoland under British administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

243 (VII). Pétition de M. Ernest Eyoum concernant le Cameroun sous administration française

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné à sa septième session la pétition de M. Ernest Eyoum (T/Pét.5/48), en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui a désigné M. H. Laurentie comme représentant spécial,

Ayant pris acte de la déclaration du représentant spécial de l'Autorité chargée de l'administration, d'où il ressort que, si le pétitionnaire n'accepte pas l'amende transactionnelle de 300.000 francs, l'affaire sera portée devant les tribunaux ordinaires compétents, et que le pétitionnaire n'a pas été mis dans l'impossibilité d'exercer sa profession de transitaire,

Le Conseil de tutelle

Décide que, dans ces circonstances, la pétition n'appelle aucune mesure de la part du Conseil;

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Dix-neuvième séance,
29 juin 1950.*

244 (VII). Pétition de M. Weto Klu et autres pour le peuple d'Awudome, concernant le Togo sous administration britannique

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, lors de sa septième session, la pétition de M. Weto Klu et autres pour le peuple d'Awudome (T/Pét.6/97), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. D. A. Sutherland comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations de l'Autorité chargée de l'administration (T/687) ainsi que de la déclaration du représentant spécial d'où il ressort qu'il a été statué par un tribunal compétent, que les délais d'appel sont expirés depuis longtemps, que l'affaire a été ainsi définitivement jugée et qu'elle ne saurait faire l'objet d'une nouvelle instance,

Le Conseil de tutelle

Attire l'attention des pétitionnaires sur la déclaration du représentant spécial;

Décide que, vu les circonstances, ladite pétition n'appelle aucune mesure de la part du Conseil;

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Vingt-troisième séance,
10 juillet 1950.*

245 (VII). Pétition de M. Anthonio K. Agbalé concernant le Togo sous administration britannique

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,